
Het is toch eigenlijk best bijzonder. Dat wij als boeren nu een consultatie in moeten vullen nadat er 

een lijst met gewasssen en een datum is opgesteld. De enige consultatie die er mijns inziens had 

moeten zijn is een consultatie aan de boeren met de vraag . Waarom oogst u uw gewas na 1 

oktober?  

De antwoorden zouden dan als volgt zijn: 

- Wij oogsten de gewassen als ze rijp en afgestorven zijn 

- Wij oogsten  aardappelen die we willen inschuren of in een hoop op het land leggen als de 

temperaturen lager zijn zodat ze beter bewaarbaar zijn. 

- wij oogsten aardappelen later omdat we ook nog andere gewassen hebben die geoogst moeten 

worden zoals uien. Vaak ook nog met deels dezelfde machines en inschuurapparatuur 

- wij oogsten bieten zo laat mogelijk om zo a zoveel mogelijk tonnen te oogsten = laagste input per 

geproduceerde kg product  

- Wij oogsten suikerbieten later dan 1 oktober omdat het bewaren van een suikerbiet van 1  oktober 

tot bijvoorbeeld 15 januari enorme bewaarverliezen geeft. 

- Wij oogsten suikerbieten na 1 oktober omdat ze dan nog flink groeien en dus ook stikstof opnemen 

- Wij zaaien geen groenbemester na aardappelen omdat de kleine aardappelen  die gemorst worden 

bij het rooien dan beter de kans krijgen om  te bevriezen . Anders geven deze opslag problemen in 

het volg gewas waardoor er daar weer meer chemische of mechanische bewerkingen nodig zijn om 

deze te bestrijden. Daarnaast vermeerderen deze opslag planten veelal aardappelcysten aaltjes 

waardoor de problemen met deze alen alleen maar groter worden .  

- Wij oogsten niet op basis van de kalender maar op basis van waargenomen en verwachtte 

omstandigheden 

- Wij zaaien geen groenbemester als het weer dit niet toe laat en de kosten niet opwegen tegen de 

baten . 

En als allerbelangrijkste WIJ DOEN NIET ZOMAAR WAT.  

Dus waarom zou de overheid wel zo maar wat moeten doen ?  

Laten we op basis van concrete metingen de problemen in kaart brengen en gezamenlijk naar 

oplossingen zoeken.  

Dus niet zomaar korten op gebruiksruimte . Iedere kg aan bemesting die we nog minder mogen 

geven als dat we met het huidige mestbeleid reeds mogen geven geeft een verhoging van de  

gemiddelde input aan gewasbeschermingsproducten, diesel en mankracht per kg geoogst product .  

Ga daarom met mensen uit de sector(ervaringsdeskundigen), specialisten uit Wageningen, natuur- 

en milieudeskundigen en mensen van het ministerie zo snel mogelijk in gesprek om het komende 

jaar op grote schaal te experimenteren met mogelijkheden om de stikstofuitspoeling te reduceren.  

Dit zowel voor tijdens en na de teelt van hoofd- en vang gewassen. Ik denk dat er dan veel meer 

oplossingen komen dan een paar lijsten met gewassen met een datum er op.  

 



Aan de hand hiervan kan er dan een gedegen en breed gedragen plan worden ingevoerd wat dan 

“definitief actieplan” genoemd kan worden. 7 e actieplan benadrukt toch vooral dat er al 6 keer een 

poging is gedaan om een actieplan op te stellen wat telkens weer niet goed genoeg bleek te zijn. 


